
ACTA DE LA SESSIÓ CONSELL DE PRESIDÈNCIA DEL CONSELL COMARCAL DEL 
SEGRIÀ 

Identificació de la sessió:
Núm. 3/2020
Caràcter: ordinari 
Data: 8 d’abril de 2020
Horari: de les 11.00 h a les 13.30 h

D’acord amb l’article 46.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local,  (introduït  pel  Reial  decret  llei  11/2020,  de 31 de març,  pel  qual  s'adopten mesures 
urgents complementàries en l'àmbit  social  i  econòmic per fer front  a l'COVID-19),  donada 
l’excepcionalitat de la situació actual i davant la impossibilitat de celebrar aquesta sessió de 
manera presencial, es celebra per mitjans telemàtics via programa JITSI, quedant acreditada 
l’assistència dels consellers i conselleres següents:

Hi assisteixen:
President David Masot Florensa
Vicepresident primer
Vicepresident segon
Vicepresidenta tercera

Antoni Bosch Carabante
Hilari Guiu Sentis 
Maria Teresa Malla Aigé

Portaveu Junts Joan Carles Garcia Guillamon 
Consellera/a Comarcal Silvia Olmo Pareja

Josep Lluis Huguet Beà

També hi assisteixen:
Anna Jordà, assessora
Manel Solé Agustí, assessor 
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal
Tomàs Torán Solaní, interventor
Carme Vallés Fort, secretària

Excusen la seva assistència:
Oriol Verdú Polo 
Josep Ramon Solsona Oliva

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l’acta anterior de 18 de febrer de 2020.
2. Assumptes de Gerència i RRHH.
3. Àrea Medi Ambient

a. Funcionament del Servei i situació actual
4. Àrea Serveis Socials

a. Funcionament del Servei i situació actual
5. Àrea d’Ensenyament. 

a. Funcionament del Servei i situació actual
6. Àrea de Turisme i Consum.

a. Funcionament del Servei i situació actual
7. Àrea regim Interior i Hisenda.

a. Estat actual.
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8. Àrea Joventut i Cultura
a. Funcionament del Servei i situació actual

9. Informes de Presidència.
10. Precs i Preguntes.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Abans d’iniciar el debat dels assumptes inclosos a l’ordre del dia, el President agraeix als caps 
d’àrea, a Gerència, a Intervenció i a Secretaria la feina que s’ha fet aquests dies, del que es 
vol assabentar als membres d’aquest Consell de Presidència en aquesta sessió.

1. Aprovació de l’acta de la sessió de 18 de febrer de 2020.

Es sotmet a aprovació l’acta corresponent a la sessió de 18 de febrer de 2020 que ha estat 
lliurada juntament amb la convocatòria i és aprovada per unanimitat dels assistents.

2. Assumptes de Gerència i RRHH.

El Gerent informa que des del dia 13 de març que es van tancar les escoles es va donar la 
possibilitat  al personal que pogués treballar des de casa que ho fes així per tal de poder 
facilitar la conciliació de la vida laboral amb la familiar. Gairebé tot el personal pot optar pel 
teletreball pel que vol destacar la bona tasca de l’informàtic que ho ha fet possible, així com la 
continuïtat en la signatura dels decrets, els pagaments, etc. El programa Hestia de Serveis 
socials permet tenir un report  setmanal de la tasca que es realitza. Informa que el  tècnic 
d’Ensenyament fa tasca presencial per opció pròpia.
Explica  que  el  Decret  de  Presidència  núm.  137/2020  va  establir  quins  eren  els  serveis 
essencials i prioritaris en els termes següents:

a) Gerència
b) Secretaria:

- Servei bàsic de Registre 
- Secretària

c) Intervenció: l’Interventor
d) Tresoreria: la Tresorera
e) Informàtica: tècnic informàtic
f) Serveis Tècnics: Cap de Serveis tècnics
g) Serveis socials:

- Coordinació: Cap dels serveis socials o un dels tècnics referents dels equips 
bàsics, amb caràcter rotatiu

- Serveis  socials  bàsics:  dos  tècniques  i  una  persona  administrativa,  amb 
caràcter rotatiu

- SIAD: una tècnica
- EAIA: una tècnica, amb caràcter rotatiu
- SIFE: una tècnica
- Suport administratiu general àrea: una persona administrativa, amb caràcter 

rotatiu
h) Ensenyament: Tècnic d’Ensenyament o administrativa, en torns rotatori
i) Servei medi ambient: Tècnic de medi ambient 
j) CAAC Segrià: dos peons diàriament amb caràcter rotatori, seguint les ordres de les 
autoritats sanitàries i les instruccions del Col·legi Oficial de Veterinaris de Lleida.
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Explica que aquesta setmana l’horari al Consell és de 9 a 13h i, d’acord amb el decret, hi ha 
dues persones de guàrdia cada dia.

El President informa que la setmana passada que s’ha optat per què qui no hagi de fer una 
feina precisa al Consell és millor que no hi vagi.

El  Gerent  informa que  es  van  fer  comunicats  al  personal  agraint  la  tasca,  així  com als 
consellers i conselleres i alcaldes. S’ha anat informant de totes les actuacions als portaveus 
dels grups comarcals. Informa que si algú ha d’anar al Consell presencialment, cal que es posi 
en contacte amb el cap d’àrea corresponent i amb Gerència perquè se sàpiga que hi va. El 
personal que està de guàrdia al Consell, treballa amb mascaretes i guants.
Informa que s’hauran de comprar mascaretes i guants sobretot pel persona de serveis socials.

El President pregunta al Sr. Toni Bosch si està previst que la Diputació de Lleida en faciliti, el 
qual respon que inicialment s’han comprat 30.000 mascaretes que trigaran uns 20 dies en 
arribar, i que hi ha una comanda de 100.000 més a Xina que trigarà una mica més.

El President respon que és millor no emprar les fetes a casa i que sempre son preferibles les 
homologades.

3. Àrea Medi Ambient

a. Funcionament del Servei i situació actual
El Sr. Hilari Guiu informa que s’ha estat fent un seguiment diari del servei. Al començament hi 
va haver alguns problemes, per exemple als pobles grans amb recollida porta a porta que es 
van anar solventant. En els municipis amb recollida per illes al començament hi va haver un 
boom de residus però sembla que actualment la situació ja ha estat reconduïda.
També informa que la canera comarcal funciona amb normalitat.

El  President  intervé per explicar  que hi  va haver un col·lapse a les microdeixalleries dels 
municipis amb sistema porta a porta, pel que s’ha estat insistint que sempre és millor deixar la 
brossa a la  porta de casa que desplaçar-se.  S’ha de continuar  insistint  en aquest  sentit, 
sobretot a Almenar, Alfarràs etc.

El Sr. Joan Carles Garcia pregunta si es poden demanar més bosses de compostatge, ja que 
bans venien cada setmana però ara no han arribat. Si es tinguessin se’n faria un repartiment 
general.

El Sr. Hilari Guiu pren nota del prec i respon que ho estudiarà.

La Sra. Teresa Malla felicita al Sr. Guiu per la bona feina feta i perquè actualment la deixalleria 
està molt endreçada i el servei funciona molt bé, pel que en general estan contents del servei.

El Sr. Guiu explica que a Alcarràs hi va haver queixa perquè no es va fer una recollida, quan 
en realitat va succeir que es va treure plàstic quan tocava orgànica i per això no es va recollir.  
Cal que la població es conscienciï.

El President insisteix en que cal donar a al recollida porta a porta la perspectiva de comoditat 
que té el fet de poder deixar la brossa a la porta de casa. A Alcarràs potser resulta complicat 
per ser un municipi gran amb molta població immigrant. 
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El  Sr.  Hilari  Guiu explica  que els  desbordaments als  municipis  amb recollida  per  illes  es 
produeixen per incivisme pel que cal insistir molt des dels ajuntaments.

El  Gerent explica que des de l’àrea de Medi Ambient  s’ha fet un agraïment exprés a les 
empreses i treballadors que estan i han estat a primera línia donant servei amb el risc de 
contagi  existent.  Cal  fer  difusió  d’aquest  missatge d’agraïment  a  tots  els  municipis  de  la 
comarca.

La Sra. Anna Jordà informa que diversos pobles ja han fet aquesta campanya d’agraïment.

4. Àrea Serveis Socials

a. Funcionament del Servei i situació actual
El Sr. Toni Bosch explica que el personal de serveis socials estan treballant des de casa. 
S’elaborarà un informe quinzenal de la tasca realitzada a tota la comarca. Informa que s’han 
disaprat un 20% les peticions d’ajuts d’urgència, havent-se gastat ja 40.000 € dels 78.000 € 
pressupostats, corresponent 16.000 € als ajuts concedits amb motiu del Covid19.
Explica que s’han fet gestions per demanar suport econòmic a la Diputació perquè sinó no 
s’arribarà a tot. Eestà previst que a finals de mes, la Diputació tregui dues línies d’ajuts, una 
em matèria de salut i una altra de cooperació. Aquests ajuts es concediran com a bestreta en 
un 80% inicialment i el 20% en el moment de la justificació al novembre.
Informa que al Banc d’Aliments només n’hi ha per 7 ó 8 dies pel que s’ha demanat un ajut 
addicional. També s’ha avançat com a bestreta l’ajut de 4.000 € pel Banc d’Aliments previst al 
pressupost comarcal.
Està previst que el dia 14 d’abril arribin els excedents de la UE i es demanarà col·laboració als 
municipis per a fer el repartiment. Molts ajuts d’urgència son per aliments.
Per altra banda, des del Departament es va demanar un llistat de totes les residències, hotels, 
hostals, cases rurals, etc, per si s’hi ha desviar gent que necessiti allotjament.
El Departament també ha demanat qui son els monitors del servei SiS per si pot arribar a ser 
necessari reubicar-los, però de moment aquests tècnics estan treballant amb els xavals.
També destaca l’increment significatiu dels casos de violència de gènere, fins al punt que en 
dos casos ha estat molt difícil trobar allotjament.
Es  continuarà  la  campanya  Segrià  Lliure  d’Agressions  sexistes,  estant  previstos  tallers 
orientats a alumnes de 3er d’ESO als mesos de setembre, octubre i novembre.

El President destaca que s’ha fet molt bona feina i valora molt positivament aquests informes 
quinzenals.

El Sr. Toni Bosch destaca que si s’hagués d’incrementar l’aportació dels ajuntaments, si es 
coneix millor la tasca que es fa, es podrà justificar i aquests en seran sabedors.

El Sr. Manel Solé intervé per dir que, com a Alcalde. Agraeix molt aquesta informació que 
també ha valorat molt positivament amb els regidors de l’Ajuntament de la Granja d’Escarp 
que presideix. En les properes setmanes i mesos on hi haurà més necessitat serà en serveis 
socials, pel que potser serà necessària una aportació extra i modificar el pressupost.

El  Sr.  Toni  Bosch  informa  que  hi  ha  Ajuntaments  que  volen  fer  plens  per  modificar  el 
pressupost per incrementar la partida del serveis socials. Dels estalvis de no fer plens i de no 
haver dietes per desplaçaments es podran redistribuir aquests diners cap a serveis socials. Al 
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Consell Comarcal s’ha estalviat 7.800 € per no haver fet el Ple ordinari previst per principis 
d’abril.

El President considera que son molts diners i aprofita per celebrar el fet que el Sr. Toni Bosch 
ja té l’alta mèdica, el qual agraeix a la Teresa Malla, vicepresidenta 3a la tasca que ha fet  
aquest temps mentre ell ha estat de baixa.

El Gerent també destaca el vídeo que ha fet el personal de serveis socials bàsics.  La Sra. 
Anna Jordà informa que està tenint molt èxit a les xarxes socials.

El Sr. Toni Bosch informa que s’està estudiant la possibilitat de fer un Ebando a nivell comarcal 
que suposaria un cos aproximat de 100 €/any.

El President pregunta si es podria fer específic per cada àrea.

El Sr. Bosch respon que sí amb una versió Premium amb un cost de 150 €/any però amb 
possibilitat de fins a 10 canals de difusió diferents.

El Sr. Manel Solé destaca que és una opció molt interessant per tirar endavant.

5. Àrea d’Ensenyament. 

a. Funcionament del Servei i situació actual
La Sra. Sílvia Olmo agraeix als tècnics perquè han treballat molt bé en el tema de les targes 
pels becats d’Ensenyament,  carregada inicialment amb 4 €/dia, per 10 dies,  amb un total 
inicial de 40€ i que ja s’han recarregat. Hi va haver una mica de problema inicialment a Lleida 
però es va solucionar.

El Sr. Huguet pregunta si quedarà constància de com es gasten aquests diners.

El President diu que ha demanat al seu municipi i als altres que s’intenti controlar.

La Sra. Sílvia Olmo considera que és difícil de controlar, opinió que comparteix la Sra. Teresa 
Malla perquè creu que és difícil fer un seguiment al 100%.

El Sr. Bosch explica que el Departament no té previst fer aquest control. 

El  President  dona la  paraula  a la  Secretària  qui  explica  que,  d’acord amb la normativa i 
resolucions dels Departament d’Educació s’han dictat dos decrets en els termes següents:

Decret de Presidència núm. 167/2020, relatiu al contracte de menjador escolar, resolent: 

Primer.-  Reconèixer  la  impossibilitat  de  la  prestació  del  servei  de menjador  escolar  per  part  de  
l’empresa Alessa Catering SAU, d’acord amb el contracte per a la gestió d’aquest servei subscrit amb  
el Consell Comarcal del Segrià, com a conseqüència del tancament dels centres d’educació infantil i  
primària  i  d’ensenyament  secundari  de  titularitat  del  Departament  d’Educació  declarat  per  la  
Resolució SLT 719/2020, de 12 de març, per la qual s'adopten mesures addicionals per a la prevenció  
i el control de la infecció pel SARS-CoV-2, i atès l’article 9.1 del Reial Decret 463/2020, de 14 de  
març, que declara la suspensió de l’activitat educativa presencial en tots els centres educatius.
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Segon.- Declarar suspensió del contracte de gestió del  servei  de menjador escolar adjudicat  per  
Decret  de  Presidència  núm.  338/2016 de 29 d’agost  de 2016,  a  l’empresa  ALESSA CATERING  
SERVICES SAU, a partir del 14 de març de 2020 i fins que la seva prestació es pugui reprendre  
segons s’estableixi en els corresponents acords d’aixecament de les suspensions.

Tercer.- Determinar  que  els  efectes  d’aquesta  suspensió  son  els  previstos  en  la  normativa  
relacionada en els antecedents de la present resolució i  els danys i perjudicis seran quantificats i  
acreditats de la manera prevista tant en l’article 34.4 del Real Decreto-ley 8/2020, de 17 de marzo, de  
medidas urgentes extraordinarias para hacer frente al impacto económico y social del COVID-19 com  
en l’article 1.6 del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de contractació  
pública,  de salut  i  gestió  de residus sanitaris,  de transparència,  de transport  públic  i  en matèria  
tributària i econòmica, i d'adopció d'altres mesures complementàries modificat parcialment pel Decret  
Llei 8/2020, de 24 de març, tenint en compte que el restabliment del reequilibri econòmic es farà a  
sol·licitud de l’empresa un cop acordat  l’aixecament  de la  suspensió,  prenent  en consideració  la  
pèrdua d’ingressos i l’estalvi de costos durant el període en què el contracte estigui suspès, d’acord  
amb la Resolució del Conseller d’Educació per la qual es declara la suspensió dels contractes de  
menjador  escolar  dels  centres  educatius  de  titularitat  del  Departament  d’Educació  i  es  regula  el  
procediment de compensació dels danys i perjudicis provocats per la declaració de l’estat d’alarma.

Decret  de Presidència núm. 168/2020,  relatiu  als contractes de transport  escolar,  resolent 
Declarar suspensió de l’execució dels contractes de servei de transport escolar, a partir del 
14 de març de 2020 i fins que la seva prestació es pugui reprendre segons s’estableixi en 
els  corresponents  acords  d’aixecament  de  les  suspensions  i  Informar  a  les  empreses 
esmentades que el Consell Comarcal del Segrià satisfarà en concepte de bestreta a compte 
pels  danys  i  perjudicis  efectivament  soferts  per  aquest  durant  el  període de suspensió, 
d’acord amb el que estableix l’article 34.1 del Reial decret llei 8/2020, l’equivalent al 75% de 
la  facturació  mensual  (IVA no inclòs)  prevista  en el  desenvolupament  ordinari  d’aquests 
serveis, des de la data de suspensió dels contractes i amb la mateixa periodicitat prevista al 
plec de clàusules i, a la finalització del període de suspensió, es produirà la regularització 
definitiva dels pagaments, si escau. Donat el caràcter indemnitzador d’aquesta bestreta, els 
referits imports s’hauran d’entendre IVA no inclòs.

6. Àrea de Turisme i Consum.

a. Funcionament del Servei i situació actual
El Sr. Huguet posa de manifest que aquesta àrea és de les més afectades. Al Servei de 
Consum  continua  la  tècnica  com  fins  ara  rebent  queixes  dels  ciutadans  donat  que  el 
procediment per crear la borsa es troba suspès.
En  promoció  econòmica  informa  que  s’ha  fet  una  relació  de  productors  de  serveis  i 
subministrament a domicili i associacions per a fer-ne difusió.
Espera que vinguin temps millors i posa de relleu que el sector agrari del Segrià serà un dels 
més afectats pel que cal actuar i abordar les poques solucions que hi ha.

El President considera que cal apel·lar a l’estat Espanyol amb solucions reals i específiques a 
estudiar.  També destaca la dificultat  que hi haurà aquest any per trobar personal per a la 
recollida.

El  Sr.  Huguet  diu  que  el  Ministre  és  conscient  que  la  campanya  d’aquest  any  no  tirarà 
endavant però espera que amb un sobrepreu es solucionarà.

La Sra. Teresa Malla posa en dubte que hi hagi mercat interior per tota aquesta fruita donat  
que no es podrà exportar ateses les restriccions sanitàries.
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El  Sr.  Manel  Solé  destaca que aquests  dies  ha incrementat  el  consum de fruita  i  que li 
comença a arribar gent per recollir al municipi, pel que s’haurà de preveure com els rebrem i  
com  se’n  gestionarà  l’allotjament  havent  de  complir  alhora  les  restriccions  derivades  del 
confinament. Com es gestionarà el fet que hi hagi 50 persones a la plaça?

El President pregunta si es podria demanar la Departament de Serveis Socials un treballador 
social per cada municipi per abordar la campanya de la fruita.

El Sr. Bosch respon que preocupa el tema de l’allotjament però també que no es repeteixin els 
assentaments incontrolats que hi havia a Alcarràs que vivien en barraques. Un problema és la 
recollida però després a les plantes envasadores també s’hauran de respectar les restriccions 
sanitàries el que en dificultarà la tasca.

El Sr. Huguet diu que d’aquest personal, el percentatge de Lleida és ínfim, ja que la majoria és 
a l’estranger. La campanya de 2020 passarà una situació molt greu.

El Sr. Bosch proposa que es dugui a terme una actuació conjunta a la comarca.

El President diu que ha participat a moltes reunions sobre aquest tema en el que cal insistir 
políticament.  Caldrà estar molt  pendents a serveis socials i  que el  SOC tingui en compte 
aquesta problemàtica.

El Sr. Manel Solé creu que caldrà rebre a tot el personal que arribi i subministrar EPIs.

El Sr. Bosch recorda que la línia d’ajuts en matèria de Sanitat que ha informat que treurà la  
Diputació, podrà servir per finançar aquest tipus de material.

7. Àrea regim Interior i Hisenda.

a. Estat actual.
El Gerent comenta que ja s’ha informat sobre aquest tema en línies generals en el primer punt 
de la sessió.
El President considera que és molt important que arribin els ajuts de la Diputació i dona la 
paraula  a  l’Interventor  qui  informa  que  podrà  haver-hi  problemes  si  es  recapta  menys 
aportacions dels ajuntaments si s’hi presten menys serveis. Caldrà fer un càlcul per saber si es 
compensa la reducció de despeses amb la disminució d’ingressos que hi hagi finalment.

El Sr. Bosch respon que el servei de Serveis Socials es presta al 100%, si bé ara el seguiment 
no es fa presencial sinó per telèfon.

El  President  considera  que  per  això  té  especial  importància  l’informe  quinzenal  de  les 
actuacions que es duen a terme.

El Gerent també informa que els serveis tècnics també estan treballant al 100% des de casa i 
que tenen feina fins a final de mes amb tots els expedients que tenien pendents als diferents 
ajuntaments.

El Sr. Manel Solé proposa que també es faci un informe de les actuacions que es realitzen per 
part de serveis tècnics.
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El  Gerent  informa que tant  serveis  socials,  com serveis  tècnics,  canera  i  recollida,  estan 
funcionant igual que sempre.

L’Interventor informa que s’està ultimant la liquidació del pressupost per a l’exercici 2019 i que 
al proper ple es podrà donar compte del decret d’aprovació d’aquesta.

8. Àrea Joventut i Cultura

a. Funcionament del Servei i situació actual
La Sra. Teresa Malla informa que es troba en contacte amb el tècnic de Joventut. S’ha ajornat  
l’Encesa Jove. El Sr. Bosch informa que està prevista per la Castanyada vinent.

La Sra.  Malla  continua informant que en matèria de cultura s’ha ajornat  el  pubillatge que 
s’havia d’iniciar a Aitona  i que no es podrà fer. Les convocatòries de les corals i les sardanes 
s’han  anul·lat  les  actuacions  més  immediates  i  s’anirà  veient  què  es  pot  celebrar  més 
endavant.
També informa que ja han arribat nous relats curs.

El Sr. Manel Solé diu que les autoritats sanitàries ja aniran dient quines actuacions es podran 
dur a terme i quin serà el nombre màxim de concentració de persones permès.

9. Informes de Presidència.

El Sr. Toni Bosch aprofita per informar que els treballadors de serveis socials han fet un logo 
propi. També informa que la setmana vinent té prevista una reunió de partit amb el Conseller 
Bargalló i la Secretària General del Departament d’Educació per abordar qüestions diverses.

El President informa que caldrà abordar qüestions tals com el decret dels ratis pels menjadors 
escolars, què fer amb els plecs de menjador o amb els ajuts de cara al curs vinent.

10. Precs i Preguntes.

No se’n formulen.

I  sense  cap  altre  assumpte  a  tractar  s'aixeca  la  sessió,  en  la  data  i  hora  previstos  a 
l’encapçalament, de la qual lliuro aquesta acta i en dono fe.

Vist i Plau
El President

David Masot Florensa
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